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RM – KSWiP.0012.37.06.2023 
 

Protokół 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Rady Miejskiej w Rzgowie 

odbytego w dniu 19 czerwca 2023 r. 

w Sali Obrad Rady Miejskiej w Rzgowie, pl. 500-lecia 22. 

 

Ad.1.  

Posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji otworzył o godz. 09:05 Przewodniczący 

Komisji Kordian Skalski witając Burmistrza Rzgowa Mateusza Kamińskiego, Z-cę 

Burmistrza Monikę Pawlik, Kierowników Referatów Urzędu Miejskiego, a także członków 

pozostałych Komisji Rady Miejskiej w Rzgowie, tj.: 

- Komisji Rewizyjnej, 

- Komisji Spraw Społecznych, 

- Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów.  

  

Ad.2. 

Przewodniczący Komisji Kordian Skalski na podstawie listy obecności poinformował, że 

obecnych jest 3 członków komisji i stwierdził quorum uprawniające do podejmowania 

decyzji. Nieobecna radna Ewa Tyll oraz radny Stanisław Zaborowski. Lista obecności 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad.3. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Omówienie materiałów na LXIII sesję Rady Miejskiej w Rzgowie: 

a) sprawozdania z działalności MOPS w Rzgowie za rok 2022. (DRUK 1) 

b) Monitoringu „Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Rzgów 

na lata 2018 – 2023” - Raport z realizacji za rok 2022. (DRUK 2) 

c) projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rzgów na 

lata 2023-2034. (DRUK 3) 

d) projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Rzgów na rok 2023. (DRUK 4) 

e) projektu uchwały w sprawie wymagań jakie powinni spełniać przedsiębiorcy ubiegający 

się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni 

ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Rzgów. (DRUK 5) 

f) projektu uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 

w Łodzi skargi na uchwałę Nr LV/435/2010 Rady Miejskiej w Rzgowie z dnia 9 czerwca 

2010 r. w sprawie stwierdzenia zgodności projektu miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części miasta Rzgowa w rejonie ulicy Tuszyńskiej i ulicy Literackiej ze 

zmianą studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 

Rzgów zatwierdzoną Uchwałą Nr XVII/102/2007 Rady Miejskiej w Rzgowie z dnia 

27 grudnia 2007 r. (DRUK 6) 

g) projektu uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 

w Łodzi skargi na uchwałę Nr LV/436/2010 Rady Miejskiej w Rzgowie z dnia 9 czerwca 

2010 r. w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

części miasta Rzgowa rejon ulicy Tuszyńskiej i ulicy Literackiej.  

(DRUK 7) 

h) projektu uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Rzgowa wotum zaufania (DRUK 8) 
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i) projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Rzgów za 2022 r. (DRUK 9) 

5. Sprawy różne.  

6. Analiza skargi na działalność Burmistrza Rzgowa i wypracowanie opinii w przedmiotowej 

sprawie.  

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad.4.  

a) Sprawozdanie z działalności MOPS w Rzgowie za rok 2022 przedstawiła Kierownik 

MOPS w Rzgowie Aneta Łopyta.  

Radny Rafał Kluczyński zapytał o funkcjonowanie programu opieki wytchnieniowej w 

gminie. 

Kierownik MOPS Aneta Łopyta wyjaśniła, że program działa od 2019 r. Objętych 

programem zostało 10 rodzin w tym roku jak i w ub. roku. Z tej formy pomocy mogą 

skorzystać opiekunowie osób niepełnosprawnych ze znacznym stopniem. Ośrodek ma 

możliwość zatrudnienia opiekuna. 

Radny Rafał Kluczyński zapytał czy korzystanie z tego programu nie wyklucza pobierania 

innych świadczeń pomocy społecznej. 

Kierownik MOPS Aneta Łopyta powiedziała, że program nie wyklucza np. świadczenia 

pielęgnacyjnego.  

 

b) Monitoring „Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Rzgów na 

lata 2018 – 2023” - Raport z realizacji za rok 2022 przedstawiła Kierownik MOPS w 

Rzgowie Aneta Łopyta.  

Nowa strategia powinna być przyjęta w tym roku w grudniu.  

 

c) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rzgów na 

lata 2023-2034 przedstawiła Skarbnik Miasta Anna Czarnocka.  

Brak uwag. 

 

d) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Rzgów na rok 2023 przedstawiła 

Skarbnik Miasta Anna Czarnocka.  

Radna Anna Tumińska-Kubasa zapytała czy etap dotacji na ekooczyszczalnie jest 

zakończony. Radna zapytała czy będą dotacje na folie rolnicze.  

Kierownik Referatu Rozwoju i Współpracy Społecznej Miron Ossowski wyjaśnił, że zostały 

zatwierdzone dokumenty rozliczeniowe w WFOŚiGW i obecnie środki są zaplanowane w 

budżecie do przekazania mieszkańcom z programu ekooczyszczalni.  

Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Rolnictwa Justyna Błach poinformowała, że 

gmina otrzymała dofinansowanie z NFOŚiGW na usuwanie odpadów rolniczych. Na 

początku roku Urząd zebrał ankiety i na tej podstawie złożył wniosek na 65 ton. Gmina 

Rzgów musi ponieść wydatek w postaci vatu 8%. Zainteresowanych jest ok 20 osób. Zadanie 

realizowane będzie wrzesień październik, rozliczenie do końca roku.   

Radny Zbigniew Waprzko zapytał ile wniosków rozpatrzono pozytywnie na oczyszczalnie. 

Kierownik Referatu Miron Ossowski powiedział, że 22 beneficjentów otrzyma 

dofinansowanie. Wniosków było więcej, część beneficjentów zrezygnowała, na 26 wniosków 

– 22 zostało zatwierdzone.  

Radny Jarosław Świerczyński zapytał czy wśród wniosków które nie otrzymały 

dofinansowanie jest osoba, która złożyła w tym temacie skargę. 

Kierownik Referatu Rozwoju i Współpracy Społecznej Miron Ossowski wyjaśnił, że miedzy 

innymi tak z uwagi na brak formalne.  

 

e) Projekt uchwały w sprawie wymagań jakie powinni spełniać przedsiębiorcy ubiegający się 

o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników 



3 

 

bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków 

i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Rzgów omówiła Kierownik Referatu 

Ochrony Środowiska Magdalena Górska.  

 

f) Projekt uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 

w Łodzi skargi na uchwałę Nr LV/435/2010 Rady Miejskiej w Rzgowie z dnia 9 czerwca 

2010 r. w sprawie stwierdzenia zgodności projektu miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części miasta Rzgowa w rejonie ulicy Tuszyńskiej i ulicy Literackiej ze 

zmianą studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 

Rzgów zatwierdzoną Uchwałą Nr XVII/102/2007 Rady Miejskiej w Rzgowie z dnia 

27 grudnia 2007 r.  

 

g) Projekt uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 

w Łodzi skargi na uchwałę Nr LV/436/2010 Rady Miejskiej w Rzgowie z dnia 9 czerwca 

2010 r. w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

części miasta Rzgowa rejon ulicy Tuszyńskiej i ulicy Literackiej.   

 

Ad.5.  

Brak.  

 

Ad.6.  

Na posiedzeniu Komisji pozostało 3 członków. Komisja zapoznała się z treścią skargi, 

wyjaśnienia składali Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Magdalena Górska oraz 

Kierownik Referatu Rozwoju i Współpracy Społecznej Miron Ossowski.  

Przewodniczący komisji Kordian Skalski poprosił o dostarczenie umów z WFOŚiGW, 

beneficjentami i aneksy do umów.  

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Magdalena Górska powiedziała, że osoba, która 

złożyła skargę nie dopełniała wszystkich formalności, ponieważ do wniosku nie dołączyła 

dokumentu potwierdzającego odbiór budynku. W uchwale była informacja jakie dokumenty 

powinien przedłożyć beneficjent starający się o dotację. Skarżąca mogła w ciągu 1.5 miesiąca 

uzyskać pozwolenie na użytkowanie budynku.  

Radny Jarosław Świerczyński powiedział, że powinno być wysłane do beneficjenta pismo z 

informacją jakie dokumenty powinny być dostarczone.  

Kierownik Referatu Magdalena Górska powiedziała, że w umowie z beneficjentem był zapis 

dotyczący obowiązku zapoznania się z regulaminem udzielania dotacji na przydomowe 

oczyszczalnie ścieków. Jeżeli beneficjent nie był pewien jakie dokumenty należy złożyć 

powinien skontaktować się z urzędem.  

Radny Rafał Kluczyński dodał, że pozwolenie na użytkowanie budynku również jest decyzją 

administracyjną.  

Przewodniczący komisji Kordian Skalski powiedział, że jest to wprowadzenie w błąd 

beneficjenta, jeżeli nie wymieniamy enumeratywnie wszystkich decyzji administracyjnych w 

regulaminie. Przewodniczący komisji dziwi się, że beneficjent nie został wcześniej 

poinformowany o brakach formalnych, tylko 1,5 miesiąca przed zakończeniem terminu.  

Radny Jarosław Świerczyński zapytał czy jest szansa żeby tą sprawę rozwiązać, być może 

uda się uzyskać dotacje z innego programu.  

Kierownik Referatu Magdalena Górska wyjaśniała, że w samym regulaminie było wpisane 

rozróżnienie kwot dofinansowania, tj. dofinansowanie w wysokości do 2.500 zł dla 

gospodarstwa jednoosobowego, do 5.000 zł dla gospodarstwa dwuosobowego, do 7.500 zł dla 

gospodarstwa trzyosobowego i więcej. Przyznanie dofinasowania uzależnione jest od liczby 

zamieszkujących osób gospodarstwo domowe.    

Kierownik Referatu Magdalena Górska powiedziała, że przy ustaleniu dotacji należy 

posługiwać się dokumentami, tj. płacenia podatków czy deklaracji śmieciowej. Skarżąca ani 

nie płaci podatków w gminie ani śmieci i nie wiadomo ile osób będzie zamieszkiwało daną 
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nieruchomość. 

Kierownik Referatu Miron Ossowski powiedziała, że w ramach tego naboru i tego programu 

skarżąca nie może otrzymać dofinansowania. Istnieje dokument nadrzędny WFOŚiGW i nasz 

regulamin nie może wychodzić poza te ramy. Oczywiście można stworzyć gminny program 

dofinasowań jeżeli byłyby środki z gminy.  

Przewodniczący komisji Kordian Skalski powiedział, że gmina zawarła umowę z 

beneficjentem, w której nigdzie nie zapisano wymogu dostarczenia pozwolenia na 

użytkowanie. Nigdzie nie jest wskazane że beneficjent powinien się zapoznać z innym 

regulaminem. Przewodniczący Kordian Skalski uważa, że uchwała jest źle skonstruowana.  

Radny Jarosław Świerczyński zgłosił, że należy zmienić regulamin. Do każdej dotacji i 

wniosku powinno być wskazane, jakie dokumenty powinny być dostarczone.  

Radny Rafał Kluczyński zgadza się że regulamin jest do poprawy. Niedociągnięć w urzędzie 

jest wiele, ale w tej sprawie należy być obiektywnym.  

Przewodniczący komisji Kordian Skalski powiedział, że skarga jest wynikiem błędów w 

dokumentach urzędu i w uchwale Rady Miejskiej.  

Kierownik Referatu Miron Ossowski powiedział, że poprawa regulaminu jest możliwa w 

kolejnych edycjach. Inwestycja została zrealizowana, ale dokumentacja jest niekompletna i 

nie można przyznać dotacji.  

Przewodniczący komisji Kordian Skalski zapytał z jakiego powodu skarżąca tak późno 

została poinformowana o braku dokumentu do rozliczenia dotacji.  

Kierownik Referatu Miron Ossowski powiedział, że urząd wszystkich terminów pilnował. 

WFOŚiGW zajął się wnioskami w grudniu 2022 r. i odezwał się do urzędu pod koniec maja.  

Kierownik Referatu Magdalena Górska powiedziała, że wniosek o dotacje trafił do urzędu w 

lipcu 2021 r. Po weryfikacji wniosku skarżącej o udzielenie dotacji w dn. 10 grudnia 2021 r. 

podpisano umowę między mieszkańcem a gminą. W dn. 30 grudnia 2021 r. wnioskodawczyni 

wykonała przydomową oczyszczalnię. Wniosek o rozliczenie dotacji złożono 28 lipca 2022 r. 

w związku z czym w sierpniu po weryfikacji wniosku poinformowano o braku kompletu 

dokumentów. Do końca września skarżąca miała możliwość uzyskania pozwolenia na 

użytkowania.   

Radny Jarosław Świerczyński zaproponował, żeby wysłać meila do skarżącej i zapytać czy 

mają pozwolenie o użytkowanie. 

  

W związku z wyjaśnieniami Komisja Skarg, Wniosków i Petycji w głosowaniu 3 „za”,  

0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXXVII/11/2023 w sprawie 

wydania opinii do skargi na działalność Burmistrza Rzgowa. Komisja zarekomendowała 

Radzie Miejskiej uznanie skargi za bezzasadną.  

Uchwała Komisji stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Ad.7. 

W związku z wyczerpaniem punktów porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji 

Kordian Skalski o godz. 11:32 zamknął posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  

 

Protokołowała:       Przewodniczył: 

 
                PRZEWODNICZĄCY KOMISJI  

           SKARG, WNIOSKÓW I PETYCJI  

 

 

                         Kordian Skalski  


